

Dear participants of UNICA XVII General Assembly,

Dear colleagues and friends,

On behalf of the Ministry for Education and Science of Russian Federation it's my pleasure to welcome you on the occasion of the opening of UNICA XVII General Assembly at Lomonosov Moscow State University.

I am glad that Russia oldest and largest University participates in this prestigious association's activities and hosts its higher conference.

UNICA was founded in 1990, and now is constituted of over forty Universities of over thirty European capitals. The aims of the Network are tightly connected to the processes of development of higher education and research in Europe, because universities as key bearers of European educational, scientific and cultural tradition are facing the complicated challenge to preserve and consolidate their position in the framework of global development.

Contemporary society is as never before aware of the role played by leading Universities in the formation of its scientific and technological potential. Speaking of modern research, one would need to stress that it is developing with acceleration, and this is due to more and more intensive international contacts and international collaboration.

I believe that the General Assembly shall serve as an effective basis for strengthening friendship and cooperation between various countries, and they will play prominent role in stimulating interregional connections for the sake of all world nations.

Let me wish great success to UNICA XVII General Assembly and its participants, and wish new achievements in educational and scientific projects to the member Universities.

**Minister for Education and Science
of Russian Federation**



Andrei Fursenko

**Глубокоуважаемые участники XVII Генеральной ассамблеи
Ассоциации университетов столиц Европы!
Дорогие коллеги, дорогие друзья!**

От имени Министерства образования и науки Российской Федерации рад приветствовать Вас на открытии XVII Генеральной ассамблеи Ассоциации университетов столиц Европы, UNICA, в Московском государственном университете имени М.В. Ломоносова.

Я искренне рад, что старейший и крупнейший из российских вузов активно участвует в работе этой престижной Ассоциации и принимает ее высшее собрание в своих стенах.

UNICA, основанная в 1990 году, сегодня включает в себя уже более сорока лучших, крупнейших университетов из столиц тридцати европейских стран. Цели Ассоциации тесно связаны с процессами развития высшего образования и науки в Европе, ибо именно эти университеты, как ключевые носители европейских образовательных, научных и культурных традиций, стоят перед труднейшей задачей их сохранения и укрепления в эпоху мировой глобализации.

Современное общество как никогда сознает ту роль, которую ведущие университеты играют в формировании его научного и технологического потенциала. Говоря о современной науке, стоит отметить то обстоятельство, что в сегодняшнем мире она развивается с нарастающими темпами, чему способствует все более интенсивное расширение международных контактов и международного сотрудничества.

Убежден, что нынешняя Ассамблея послужит хорошей базой для укрепления и развития дружбы и сотрудничества между различными странами и будет играть важную роль в стимулировании межрегионального взаимодействия народов всего мира.

Разрешите пожелать больших успехов участникам XVII Генеральной ассамблеи, а Ассоциации университетов столиц Европы – новых свершений и побед в развитие новых научных и образовательных проектов.

**Министр
образования и науки РФ**



А.А. Фурсенко